
308

Z jednání výboru Psychiatrické společnosti
7. října 2009

ference v Karlových Varech. Na Cenu výboru PS
se přihlásili tři zájemci. Na sjezdu bude vyhláše-
na také Kuffnerova cena.

• Výbor PS vyslovil záštitu nad konferencí biolo-
gické psychiatrie v Luhačovicích, doc. Hosák dle
dohody poslal zprávu o průběhu konference.

• Prof. Raboch informoval, že na kritiku
dr. Jarolímka ohledně koncepce oboru odpovědě-
li řed. Bašný a prof. Raboch ve Zdravotnických
novinách.

• Výběrového řízení zdravotní pojišťovny MÉDIA
na poskytování ústavní psychiatrické péče se za
Psychiatrickou společnost zúčastní prim.
MUDr. Irena Zrzavecká.

• Prim. Rektor spolupracuje se společností Gua-
rant na návrhu a finančním rozpočtu pro vytvo-
ření databáze členů PS, důraz bude kladen
zejména na elektronickou komunikaci. Prim.
Rektor dále spolupracuje na změně grafické
úpravy stránek společnosti. Výbor PS souhlasí
s přizváním ke spolupráci také dr. Doubka
a dr. Nawku.

• Semináře k zavedení ICF klasifikace (Projekt
MPSV invalidita) se za Psychiatrickou společ-
nost zúčastní MUDr. Pavel Baudiš, CSc.,
a MUDr. Petra Uhlíková. Prof. Raboch vyzývá
k účasti i další zájemce, zmíněni byli prof. Pa-
pežová a dr. Nawka.

• Prof. Raboch informoval, že budou zahájeny pří-
pravy konference PS ve Špindlerově Mlýně. Je
možné předkládat návrhy motta konference.

• Schůze vládních expertů EU se v červnu zúčast-

nil dr. Pěč, zpráva je k dispozici u prof. Rabocha.
Prof. Höschl projedná s dr. Pěčem další zastupo-
vání.

• Zasedání německé PS se zúčastní prof. Češková
a prof. Höschl.

• Dr. Kebza (SZÚ) zve k účasti na tiskové konfe-
renci v rámci Světového dne duševního zdraví,
které se bude konat dne 7. 10. 2009 v 10:00
hodin. Za PS účast zajistí prof. Höschl.

• Novými členy PS se stali: MUDr. Knetlová Vilma,
PL Jihlava, MUDr. Holendová Jana, DPL Opařa-
ny, MUDr. Černý Martin, PK Praha, MUDr. Vik-
torová Ludmila, DPL Opařany, MUDr. Brázdilová
Jana, PL Bohnice, PhDr. Unger David, PL Hav-
líčkův Brod, MUDr. Borovanský Vladislav, PA
Roudnice nad Labem, MUDr. Augustin Petr, PL
Opava, MUDr. Prokeš Michal, PL Jihlava,
MUDr. Šturma Jaroslav, Dětské centrum Papr-
sek, PhDr. Mgr. Karlický Michal, ÚP Opava,
PhDr. Oral Ivo, NsP Nový Jičín.

• Předsedou příští vědecké schůze PS 7. 10. 2009
bude dr. Doubek.

• Úhrada členských příspěvků: Pokud jste zatím
neuhradili členské příspěvky do organizačních slo-
žek ČLS JEP, obdržíte složenku na úhradu člen-
ských příspěvků v polovině září 2009. V případě
jakýchkoliv dotazů a nejasností, kontaktujte, pro-
sím, paní Gebrovou, členská evidence ČLS JEP,
telefon: 224 26 62 16; fax: 224 26 62 12

Zapsal doc. MUDr. Radovan Přikryl, Ph.D.

• Úvodem jednání výboru PS byla krátce diskuto-
vána situace vzniklá zveřejněním tzv. Otevřené-
ho dopisu Psychiatrické společnosti a širší psy-
chiatrické veřejnosti. Výbor PS schválil usnesení
jako reakci na Otevřený dopis s tím, že oba tex-
ty budou otištěny v následujícím čísle časopisu
Česká a slovenská psychiatrie.

• Výbor PS vzal na vědomí zprávu doc. Přikryla
o přípravě programu pracovních schůzí na rok
2010 s tím, že definitivní program bude schválen
na následující schůzi.

• Prof. Raboch informoval o podrobném programu
konference PS, která se bude konat počátkem
listopadu v Karlových Varech. Předpokládá se
přítomnost až 500 účastníků. V rámci konferen-
ce proběhne valná hromada PS; pozvánka na val-
nou hromadu bude rozeslána písemně všem čle-
nům společnosti a současně bude umístěna na
její webové stránce.

• Doc. Přikryl oznámil, že 15. česko–slovenský psy-
chiatrický sjezd se bude konat v polovině října
2011 v Brně. Prof. Češková bude oficiálním
zástupcem PS na 14. česko–slovenském psychia-
trickém sjezdu, který je naplánován na prosinec
2009 ve slovenských Tálech.

• Sjezd PS ve Špindlerově Mlýně se bude konat ve
dnech 10.–14. 6. 2010. Předsedou vědeckého
výboru je dr. Doubek, předsedou organizačního
výboru prim. Rektor a prim. Zrzavecká. Výbor PS
odsouhlasil motto pro konferenci ve Špindlerově
Mlýně – „Duševní poruchy a kvalita péče“. Výbor
PS uvažuje o vypsání ceny pro novináře publiku-
jící o problematice psychiatrie.

• Předseda sekce dětské a dorostové psychiatrie
PS prim. Čihák informoval o současné situaci
v pedopsychiatrii vzniklé snahou části pedopsy-
chiatrů sdružených v ADDP založit samostatnou
odbornou společnost. Výbor PS se jednomyslně
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Z jednání výboru Psychiatrické společnosti
2. prosince 2009

• Prof. Raboch zhodnotil realizovanou konferenci
v Karlových Varech jako úspěšnou, zdůraznil
význam jejího konání pro psychiatrii
v Karlovarském kraji.

• Dr. Doubek informoval výbor PS o přípravách
konference PS ve Špindlerově Mlýně v r. 2010.
Termínem pro přihlášení sympozií bude konec
ledna 2010, dr. Doubek rozešle sekcím PS výzvu
k účasti na konferenci.

• Prof. Raboch bude jednat s dr. Hroboněm o možné
spolupráci s jeho poradenskou firmou v zájmu
strategie rozvoje psychiatrické péče v ČR.

• Dr. Anders informoval výbor PS o aktuální situ-
aci s časopisem Česká a slovenská psychiatrie.
Smlouva se společností Galén je před finálním
dopracováním a nic by nemělo bránit jejímu
podepsání. Prim. Rektor předložil návrh výše
předplatného (45,- Kč pro člena společnosti za
jedno číslo, pro nečleny základní předplatné 520,-
Kč za 6 čísel). Informace o proběhlých změnách
ve vydávání časopisu budou vloženy do 1. čísla
časopisu roku 2010.

• Pracovní skupina pod vedením prim. Rektora
průběžně pracuje na inovaci stanov PS ČLS JEP
a ČPS. Informace o vztazích PS ČLS JEP A ČPS
a účelu existence ČPS jako servisní organizace

PS ČLS JEP bude dána na web společnosti.
Prof. Češková upozornila na potřebu ve vznikají-
cích stanovách rozlišit druh členství v odborné
společnosti pro lékaře psychiatry a ostatní (nelé-
kaře, zaměstnance firem apod.).

• Prof. Raboch informoval o uskutečněném semi-
náři věnovaném problematice nového uznávání
invalidizace v roce 2010. Dr. Baudiš, který se
semináře zúčastnil, sestaví pracovní skupinu pro
vytvoření postupů uznávání invalidizace
k psychiatrii. Novinkou pro uznání invalidity
bude nezbytné uvedení míry poškození zdraví
prostřednictvím psychiatrických škál.

• Za členy akreditační komise pro psychiatrii MZd
ČR byli navrženi a výborem schváleni
prof. Raboch, prim. Rektor, prof. Češková, ředitel
Žižka a prof. Libiger.

• Prof. Raboch informoval výbor PS o nabídce
uspořádat konferenci WPA v Praze v roce 2011.
Prof. Raboch byl výborem PS pověřen k dalšímu
jednání ohledně případného konání konference
v Praze. O jednáních bude prof. Raboch členy
výboru PS průběžně informovat.

• Vzhledem ke změně vzdělávání v oblasti psycho-
terapie od příštího roku IPVZ Praha zajistí kurz
psychoterapeutické minimum v prvním pololetí

Galén. I když je třeba dořešit otázku výše před-
platného časopisu, výbor se usnesl, že členské
příspěvky pro příští rok se zvyšovat nebudou.

• Prim. Rektor informoval o finanční situaci PS
s tím, že připraví zprávu o finančním hospodaře-
ní, která bude přednesena na konferenci
v Karlových Varech. Výbor PS uvažuje o profesio-
nalizaci sekretariátu PS ve spolupráci se společ-
ností Guarant.

• Doc. Vevera byl pověřen úkolem vytvořit pracov-
ní skupinu zabývající se návrhy nových pojist-
ných kódů v psychiatrii.

• Prim. Rektor informoval o dvou konkurenčních
nabídkách na vytvoření nové podoby webových
stránek společnosti. Jako první bude oslovena
firma nabízející levnější služby.

• Prim. Rektor po prostudování stanov ČLS JEP
připomíná, že případné návrhy změn stanov naší
společnosti je třeba předložit před sjezdem ČLS.

• Příští zasedání výboru PS se uskuteční v rámci
konference v Karlových Varech. Předsedou příš-
tí dopolední schůze 4. 11. 2009 bude prof. Pape-
žová.

Zapsal doc. MUDr. Radovan Přikryl, Ph.D.

usnesl, že pedopsychiatrická sekce zůstává nadá-
le součástí Psychiatrické společnosti ČLS JEP.
Výbor PS vždy podporoval a bude podporovat
oprávněné požadavky oboru pedopsychiatrie na
zlepšení ohodnocení nákladnější péče
v pedopsychiatrii. Výbor PS ani výbor pedopsy-
chiatrické sekce PS nebudou bránit případnému
vzniku samostatné Dětské psychiatrické společ-
nosti v rámci ČLS JEP. Prof. Raboch informoval
o žádosti předsedy ADDP dr. Matýse konzultovat
s předsedou výboru PS situaci v pedopsychiatrii.
Na jeho požadavek odpoví předseda prof. Raboch
s tím, že za výbor společnosti se schůzky s dr.
Matýsem zúčastní doc. Přikryl.

• Jednání o spolupráci mezi ČLK a odbornými spo-
lečnostmi se za PS zúčastní řed. Bašný.

• Letošní ztráta časopisu Česká a slovenská psy-
chiatrie se pohybuje ve výši cca 160 000 Kč.
V reakci na tuto skutečnost výbor PS navrhuje
redukci plánovaných letošních čísel, aby se pře-
dešlo případnému nárůstu ztráty. V tomto roce
tedy vyjde pouze šest čísel České a slovenské
psychiatrie. Stanovisko výboru předloží naklada-
teli šéfredaktor časopisu dr. Anders. Ten rovněž
informoval výbor PS o jednání s nakladatelstvím
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